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Fractie 

 

VRAAG ANTWOORD 

 3.1 Fractievergoeding 2023-2024 
 

BBB  

(Van Pareren) 

Ik wil toevoegen de fractiesubsidie 

Te laag voor feitelijke ondersteuning 
En ik zie dat er overgehouden wordt door 
andere partijen ook. 

Dus beter bedrag vaststellen. 
  

De hoogte van de fractievergoeding ligt vast in de 

Verordening fractievergoeding algemeen bestuur van 
het Hoogheemraadschap van Rijnland. De bedragen 
kunnen op voorstel van de VV worden gewijzigd indien 

daar behoefte aan is. In de praktijk blijkt de laatste 
jaren de fractievergoeding hoog genoeg, aangezien deze 
door de fracties doorgaans niet volledig wordt besteed.    

 3.3 Verkoop bloot-eigendom Leimuiderdijk 
356 

 

CU-SGP  
(dhr. Roorda) 

Kan de portefeuillehouder mij uitleggen 
waarom hij voorstelt de netto 
verkoopopbrengst ten gunste te brengen van 
het exploitatieresultaat van het jaar van 

verkoop? 
 

De kosten en opbrengsten moeten verantwoord worden 
in het jaar waar ze betrekking op hebben. Als de 
verkoop in 2024 plaatsvindt (de transactie, akte 
gepasseerd) dan dient in dat jaar ook de opbrengst 

verantwoord te worden. De accountant controleert hier 
ook expliciet op volgens de verslaggevingsregels. 

 

BBB 
(dhr. Hazenoot) 

Waarom komt de opbrengst van het bloot 
eigendom niet ten gunste van een 
(bestemmings) reserve? 
  

Kosten en opbrengsten worden verantwoord in het jaar 
waar ze betrekking op hebben. Als de verkoop in 2024 
plaatsvindt (de transactie, akte gepasseerd) dan dient in 
dat jaar ook de opbrengst verantwoord te worden in de 
exploitatie. De accountant controleert hier ook expliciet 

op volgens de verslaggevingsregels. Bij de jaarrekening 
kan besloten worden het resultaat te bestemmen in een 
reserve. 

 

BBB 

(dhr. Van Pareren) 

Mijn vraag zou ook zijn waarom geen waarde 

in de boekhouding opgenomen? 
  

Zie de beantwoording op de gestelde vraag van dhr. 

Roorda. De opbrengst wordt verwoord in het jaar 
waarop de verkoop (de transactie, akte gepasseerd) 
plaatsvindt. 
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 3.5 Het Waterschapshuis – begroting 2025 

en zienswijze Rijnland 

 

CU-SGP 
(dhr. Roorda) 

In de VV-besluitnota wordt ten aanzien van de 
Gemeenschappelijke Regeling het 

Waterschapshuis de volgende context gegeven: 
 

"Het Waterschapshuis (hWh) is een 
Gemeenschappelijke Regeling (GR). Met de 21 
waterschappen zijn we gezamenlijk deelnemer 
in hWh. hWh is een belangrijke toevoeging 
voor het werken aan een robuust 
watersysteem, waterveiligheid, schoon water, 
de energietransitie en klimaatmaatregelen. Ze 

vormen zogezegd een spin in het web en 
zorgen ervoor dat waterschappen voordeel 
behalen door het samenwerken aan de digitale 

transformatie. Zo voert hWh veel projecten uit 
die Rijnland niet zelfstandig of alleen tegen 
zeer hoge kosten kan uitvoeren." 
 

Kan de portefeuillehouder drie (tot de 
verbeelding sprekende) voorbeelden noemen 
van projecten die door hWh in de afgelopen vijf 
jaren (bij Rijnland) zijn uitgevoerd die Rijnland 
niet zelfstandig of alleen tegen zeer hoge 
kosten zelf had kunnen uitvoeren. Graag zie ik 

ook de financiële onderbouwing hiervan. 
 

Zie hiervoor ook de bijlage 1 met de gespecificeerde 
projecten voor Rijnland.  

 
Enkele voorbeelden zijn:  

• Een nieuw HRM systeem dat aanbesteed en 

geïmplementeerd wordt via hWh. 15 

waterschappen en de UvW hebben in 2014 en 

2015 project e-hrm uitgevoerd, waarbij we met 

elkaar één systeem is opgetuigd. In 2024 

eindigt de overeenkomst en moet het opnieuw 

aanbesteed worden. Doordat we dit vanuit hWh 

doen is er een centrale aanbesteding, waarbij er 

slagkracht is bij onderhandelingen en alles 

centraal kunt coördineren. 

 

• Beeldmateriaal en Geo informatie dat we met 

alle waterschappen gebruiken laten we door 

hWh verzamelen. Rijkswaterstaat en 

waterschappen werken sinds 1997 samen aan 

een veilig watersysteem voor Nederland. Samen 

hebben zij vastgesteld dat actuele en 

betrouwbare hoogte informatie onontbeerlijk is 

voor een betrouwbaar beheer van het 

watersysteem en de waterkeringen in 

Nederland. In een door beide partijen 

ondertekend convenant is vastgelegd dat zij 

voor onbepaalde tijd wensen samen te werken 

op dit thema en zorg te dragen dat kwalitatief 

betrouwbare hoogte informatie beschikbaar is 

voor het waterbeheer in Nederland. Op dit 

moment wordt gewerkt met AHN4. In dit project 

wordt er vanuit de huidige 6-jaarlijkse 
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actualisatie van het AHN wordt opgeschaald 

naar een 3-jaarlijkse actualisatie. Het 

Waterschapshuis verzorgt de programma- en 

projectsturing voor dit project en fungeert als 

kassier voor de waterschappen. 

 

• Oracle TECH: voor de gemeenschappelijke 

aanschaf en het gezamenlijk gebruik van 

relevante Oracle-licenties voert hWh het 

contractbeheer uit. Inmiddels kunnen ook 

samenwerkingen zoals waterschapsbelastingen 

en -laboratoria op het contract meeliften. 

Daardoor is Rijnland nu €38.000 kwijt voor de 

licentie, als we dit als individueel waterschap 

hadden aangeschaft was dit bedrag vele malen 

hoger geweest.  

 

 In de VV-besluitnota wordt ten aanzien van de 
Gemeenschappelijke Regeling het 
Waterschapshuis met betrekking tot het 

begrotingsdocument de volgende aanbeveling 
gedaan: 
 
"Nu moeten de deelnemers zelf bij elkaar tellen 
wat tot hun projecten en producten behoort. 
We zouden het op prijs stellen als bijlage 3 
wordt omgevormd tot overzichten per 

waterschap met de projecten waaraan het 
deelneemt en voor welk bedrag. We 
verwachten dat dit een efficiënt inzicht voor 
bestuurders kan vergroten." 
 

De informatie is opgevraagd en terug te vinden in 
bijlage 1 over de Rijnlandse projecten. We zijn echter 
van mening dat dit efficiënter en gebruiksvriendelijker 

kan.  
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Is het mogelijk dat de portefeuillehouder het 

aanbevolen overzicht voor Rijnland zelf 
samenstelt en deelt met de VV? 
 

 In de VV-besluitnota wordt gesteld dat de hWh 
begrotingen 2024-2025 financieel binnen de 

kaders van Rijnland passen. 
 
Kan de portefeuillehouder dit toelichten, gelet 
op het voorstel de begroting 2024 fors naar 
boven bij te stellen? 
 

De primaire begroting van hWh is altijd een zeer 
beperkte begroting, doordat er een groot aantal 

projecten niet is toegevoegd aan deze begroting, omdat 
dienstverleningsovereenkomsten (dvo's) nog niet zijn 
goedgekeurd en nog niet in de begroting zitten. Daarom 
is er in het MJP proces van Rijnland gekeken naar de 
geactualiseerde begroting 2023 van het hWh (1,9 mln) 
en of deze in lijn was met de primaire begroting van 
2024 + wat er nog niet in de begroting van hWh zat. In 

onze begroting 2024 hebben we alvast geanticipeerd op 
de te verwachte actualisatie van hWh. 
 

 

BBB 

(dhr. Hazenoot) 

1. Graag nog een beknopte uitleg wat het 

Waterschapshuis voor Rijnland doet. 
 
2. Is er een fall back scenario of zitten wij voor 
langere termijn aan deze overeenkomst vast? 
 
3. Wanneer is de reorganisatie in 2024 en 
bestaat er een risico dat dit niet gaat lukken? 

 
4. Wat zijn de jaarlijkse hernieuwde kosten 
voor 2024? Moet het budget worden aangepast 

als de kosten veel hoger uitvallen? 
 

1. Het Waterschapshuis is een gemeenschappelijke 

regeling van alle waterschappen. Hierin werken we 
samen in programma's en (IT)projecten., vooral aan 
ICT-projecten en hWh faciliteert de waterschappen in 
deze samenwerkingen. Daarnaast fungeert hWh als 
kenniscentrum, beheren ze een aantal contracten en 
hebben ze een kassiersfunctie. 
 

2. Rijnland heeft zich gecommitteerd aan de GR hWh en 
is overtuigd van de meerwaarde. Indien u met fallback 
doelt op de mogelijkheid om uit de GR te treden; hier 

gelden een aantal voorwaarden voor die zijn 
opgenomen, waaronder een jaar opzegtermijn met 
ingang van 1 januari van het eerst volgende boekjaar.  
 

3. Het betreft een herinrichting in twee fases. Fase één 
is per 1 januari 2024 ingegaan fase twee zal in 2024 
verder worden uitgewerkt. Fase twee zal vervolgens nog 
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goed gekeurd worden door het dagelijks bestuur en 

algemeen bestuur van hWh. Pas dan is er meer te 
zeggen over eventuele risico's.  
 

4. Als het budget veel hoger uitvalt zal er extra budget 
moeten worden aangevraagd, dat is nu niet het geval. 
  

hWh werkt met Diensverleningsovereenkomsten 
(DVO's). Op het moment dat deze ondertekend zijn 
worden ze opgenomen in de begroting voor de geldende 
termijn. In de huidige geactualiseerde begroting 2024 is 
7.7 mln aan DVO's hernieuwd en toegevoegd aan de 
begroting. Zie hiervoor afbeelding 1. Initiatieven die nog 
zouden kunnen beginnen in 2024 staan in de huidige 

deel 4 van de begroting en zouden dus nog toegevoegd 
kunnen worden zijn terug te zien in afbeelding 2.  

 
 
 

BBB 

(dhr. Van Pareren) 

1. Wordt dit geen bureaucratisch mastodont? 

 
2. Ze gaan ook operationele zaken doen, 
waarom? 
 
3. Welke besparingen in personeel geeft dat 
voor Rijnland? 

  
4. Wat is verhouding tot WaterUnie? 

 

1. We zien dat hWh de afgelopen jaren hard groeit (qua 

begroting verdubbeling sinds 2019), maar dit wordt 
vooral veroorzaakt door de vraag vanuit de 
waterschappen aan projecten en diensten. 
 
2. hWh deed al operationele zaken. Organisatorisch 
krijgen deze nu een eigen plek in de organisatie, binnen 

programma 11 Diensten en beheer. Veel van deze 
zaken waren eerder onder andere programma's 

ondergebracht en zijn jaarlijks terugkerend. Voordeel 
hiervan is dat het centraal belegen is binnen hWh. Op 
pagina 45 t/m 47 van de begroting 2024 staat een 
overzicht (voorbeelden zijn: Govroam-> wifi overheden 
overal hetzelfde wifi bij verschillende overheden, 

software reseller-> alle software contracten via een 
broker) 
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3. Dit is niet één op één te benoemen. Er zijn veel 
zaken die hWh centraal oppakt, maar Rijnland moet hier 
wel op aanhaken. De Rijnlandse organisatie wordt wel 

ontlast door de zaken die opgepakt worden door hWH.  
 
4. hWh werkt samen met de Unie van Waterschappen in 

projecten. hWh doet ook diensten voor de UvW zoals 
bijvoorbeeld het eHRM project. Ook maakt de UvW het 
vergadercentrum van hWh intensief, deze locatie is 
centraal gelegen (Amersfoort) en exclusief door de 
waterschappen en UvW te gebruiken.  
 

 3.6 Waterschapsobject als 
landschapselement in GLB-opgave 

 

CU-SGP 

(dhr. Roorda) 

Moet ik de VV-besluitnota zo lezen dat de 

portefeuillehouder betreffende de mogelijkheid 
om waterlopen die in kadastraal eigendom van 

Rijnland zijn opgenomen op te geven als 
landschapselement voor de GLB-opgave, kiest 
voor "nee, tenzij" in plaats van "ja, mits"? 
 

Voor de mogelijkheid om waterlopen, die in kadastraal 

eigendom van Rijnland zijn opgenomen, op te geven als 
landschapselement voor de GLB-opgave, kiest Rijnland 

voor een "nee, tenzij". 
 

BBB 
(dhr. Hazenoot) 

Is dit voorstel nog wel actueel. De EU heeft bij 
monde van haar voorzitter gezegd dat dit 

voorstel van tafel is gehaald. 
 

De regels rondom braakleggen zijn niet definitief van 
tafel, dus is het handig dit nu geregeld te hebben. 

Officieel staat nog niet vast dat Nederland gebruik gaat 
maken van de ontheffing van de braakleggingsplicht van 
4%. De minister moet nog aangeven of hij hier gebruik 

van wil maken en of dit organisatorisch op tijd geregeld 
kan worden.  
Naar verwachting wordt de ontheffing weer een 
tijdelijke uitzondering en kan dit op een later tijdstip 

weer teruggedraaid worden. Dan is de vraag weer 
relevant en hebben wij dit als Rijnland geregeld. 
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BBB  

(dhr. Van Pareren) 

Waarom EU besluit? 

Gaat toch om Nederland, daar hebben wij EU 
niet voor nodig! 
Dus politiek punt! 

 
Daarnaast denderen wij niet door terwijl er al 
anders gedacht wordt? 

 

Deze opmerkingen zijn bestuurlijk van aard en kunnen 

ingebracht worden ter bespreking in de commissie. 

Afbeelding 1.         Afbeelding 2.  

  

 


